
ANA PROFETA:  

- Nemam bez razloga ovoliku dioptriju.  

Poštovani predsjedniče, poštovani gradonačelniče, zamjeniče gradonačelnika, 

poštovane predstavnice i predstavnici gradskih upravnih tijela, gradskih poduzeća, Holdinga, 

poštovane kolegice i kolege zastupnici dobar dan želim svima.  

Imam jedno pitanje o kojem čini se donosi puno novih potpitanja jer se puno toga 

dogodilo relativno u kratkom vremenu. Konkretno se tiče obnove i s toga moje pitanje 

upućujem vama gospodine Korlaet jer se tiče obnove.  

Naime ovog mjeseca je Hrvatski sabor donio novi Zakon o obnovi a prošli mjesec je 

gospodin Branko Bačić preuzeo dužnost ministra prostornog uređenja, graditeljstva i državne 

imovine. Znači imamo i novi zakon i novog ministra. U međuvremenu kako smo mogli vidjet 

prateći stranicu Zagreb.hr održan je sastanak vas u Gradskoj upravi i gospodina Bačića. Nakon 

toga ste bili i u obilasku nekoliko objekata, obiteljskih kuća u Markuševečkom Popovcu pa 

onda u Ilici višestambenu zgradu ste obišli zajedno i tu u Frankopanskoj buduću Glazbenu školu 

Blagoje Bersa.  

I sad dakle kao što sam već rekla na snazi imamo novi Zakon o obnovi koji koliko se 

može shvatiti donosi neke bitne promjene u odnosu na prijašnji, nove procedure, nova pravila, 

a isto tako imamo i novog ministra. Pa sad s obzirom da se dogodilo puno bitnih promjena u 

kratkom vremenu ja bih vas lijepo zamolila da nam malo pojasnite  

……(Zvučni signal vremenskog ograničenja)……  

koje su… Ups!  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo imat ćete… 

 

ANA PROFETA:  

- Koje su najvažnije promjene koje su se dogodile po pitanju obnove. 

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Imat ćete mogućnost dodatnog objašnjenja.  

 

ANA PROFETA:  

- Znam i koristit ću je.   

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- O.K. Dobro.  

 

ANA PROFETA:  

- Hoću vam ostavit svjetlo?  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Izvolite gospodine dogradonačelniče. Zamjenik gradonačelnika Luka Korlaet.  

 

LUKA KORLAET:  

- Hvala lijepo na pitanju.  

Da, kao što ste rekli u Saboru je izglasan novi zakon. To je treća inačica zakona iako je 

pisan kao novi zakon što mislimo da je dobro jer je puno pregledniji i prohodniji. U njemu 

postoji nekoliko supstancijalnih promjena a ja bih izdvojio tri.  
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Prvo je da se tijela, dakle Središnji državni ured i Fond za obnovu pripajaju ministarstvu 

čime se taj administrativni postupak centralizira što mislimo da je jako dobro, na to smo 

upozoravali još u kampanji.  

Zatim potencira se samoobnova, prepoznata je kao najbolji oblik, najefikasniji oblik 

obnove i ovim zakonom se stimulira i to na način da se cjelokupna sredstva potrebna za obnovu 

neke zgrade uplaćuju odmah na račun te zgrade čime se više građani ne moraju zaduživati, 

dakle ne moraju uzimati kredite nego se ta sredstva odmah uplaćuju na račun i isplaćuju po 

ispostavljenim situacijama izvođača odnosno obavljenim radovima.  

I treća stvar je smanjenje broja administrativnih postupaka što isto pozdravljamo. Neki 

od njih su možda pomalo kontraverzni kao za zgrade koje nisu pojedinačno zaštićena kulturna 

dobra, više se neće tražiti posebni uvjeti Zavoda za zaštitu spomenika ali u redovnom postupku, 

dakle kad se radi o redovnoj proceduri koja nije vezana uz obnovu oni ostaju.  

Tako da evo to su supstancijalne promjene koje donosi novi zakon i ja se nadam da će 

sada cijela priča s obnovom privatnih zgrada prije svega se značajno ubrzati.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo dogradonačelniku. Gospođa Profeta želi dodatno objašnjenje. Izvolite.  

 

ANA PROFETA iz klupe:  

- Dobila sam, hvala.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Ne želite?  Dobro ako ne želite.  

 


